
ZÁPIS Z JEDNÁNÍ

KOMISE MĚSTSKÉ ČÁSTI Č. 24
Staré Hodolany a Bělidla

Č. 1 / 2024 03. 01. 2024 / 17:30 hod.

I. PREZENCE

Přítomni: Lubič Martin, akad. soch., Hloužek Petr, Grepl Jan, Mgr., Přerovský Martin, Mgr., Stankuš
Miloslav, Ing., Švancarová Iveta, Losert Svatopluk, Schneider Otto, Ing. arch., Gottwald
Jan, Hájková Radka, Mgr. BCBA

Omluveni: Reichová Dagmar, Ing.

Hosté: Tomáš Arnošt, MPO, Lukáš Chalupa

II. PROJEDNÁVANÉ ZÁLEŽITOSTI

1 Schválení programu schůze

2 Vystoupení zástupců MPO, PČR
V rámci diskuse o práci MPO a jejího přivolávání občany bylo panem strážníkem Arnoštem zdůrazněno, že je
potřeba se v krizových situacích obracet na správné složky integrovaného záchranného systému. Často se lidé
obrací na MPO v situacích, kdy je žádoucí přivolat hasiče nebo zdravotníky. Tím může dojít k časové prodlevě a
vzniku větších škod na majetku a zdraví.

3 Vystoupení hostů
Pan Chalupa přišel s dotazy týkající se Bělidel:

jaký je vývoj v jednání o využití hřiště veřejností a mateřskou školou u ZÁKLADNÍ A STŘEDNÍ ŠKOLY Táboritů
25 (odloučené pracoviště SŠ, ZŠ a MŠ prof. V. Vejdovského Olomouc - Hejčín, Tomkova 42)
jak to vypadá s požadovaným přesunem dopravní značky před školkou na ulici Táboritů
zda by nebylo možné umístit na ulici Táboritů zpomalovací práh z dlažebních kostek
zda by nebylo možné ovlivnit termíny sekání trávy a úklid spadaného listí, aby reagovaly na skuteční stav
vegetace a počasí. Letos byla sekána tráva příliš brzy, kdy byla ještě málo vyrostlá a úklid spadaného listí nebyl
proveden. Toto způsobuje znečištění ulic, které je kluzké a nebezpečné.

Komise bude na všechny body reagovat, jednat s městem o řešení a urgovat již požadované.

4 Kontrola požadavků z minulých zápisů
Přehled požadavků z minulého zápisu

Kontejner na olej - Předáno
Tabulky označující názvy ulic - Před uzavřením

Starší požadavky

Zápis č. 8/2023 ze dne 02. 08. 2023: Žádost o přemístění dopravní značky na ulici Táboritů - Před uzavřením
Zápis č. 8/2023 ze dne 02. 08. 2023: Požadavek na opravu vozovky a zabezpečení vyšší bezpečnosti a
funkčnosti křižovatky - Předáno
Zápis č. 8/2023 ze dne 02. 08. 2023: Doplnění stromu u lavičky - Předáno
Zápis č. 9/2023 ze dne 06. 09. 2023: Požadavek na umístění kontejneru na kovový odpad - Předáno
Zápis č. 9/2023 ze dne 06. 09. 2023: Problematický kontejner na oděvy - Předáno
Zápis č. 9/2023 ze dne 06. 09. 2023: Zahájení koncepčního řešení stavu ulic Purkyňova, Sladkovského,
Geislerova - Předáno
Zápis č. 9/2023 ze dne 06. 09. 2023: Živý plot na křižovatce Ondřejova x Libušina - Předáno
Zápis č. 11/2023 ze dne 01. 11. 2023: Prověření dostatečnosti osvětlení veřejných chodníků - Předáno



5 Projednávané záležitosti

5.1 Přemístění náhradní autobusové dopravy
Komise se zabývala problematikou přemístění náhradní autobusové dopravy (NAD). Dne 29. 11. 2023 byla z
naší iniciativy uspořádána magistrátním Odborem strategie a řízení schůzka. Je to již třetí schůzka, kterou KMČ
iniciovala. Bohužel tentokrát oproti té druhé (12. 3. 2020) město nepozvalo zástupce Českých drah, pouze
zástupce Správy železnic (SŽ).
Patrně z důvodu, že SŽ si nechali zpracovávat projekt na přemístění NAD do prostoru u objektu "rychlozboží".
Jeho podoba se vedle řešení autobusové dopravy zaměřila na rozsáhlou přestavbu stávajícího objektu. Z toho
vyplynuly vysoké investiční náklady, pro které byly práce zastaveny.
V zápisu z tohoto jednání se uvádí: "... je potřeba hledat nové levnější řešení - zadat studii, která prověří
možnost využití komunikace podél budovy tzv. rychlozboží, zpracovatelem studii bude SŽ, SMOl poskytne
veškerou podporu".
Budeme jednat s příslušnými politiky ve vedení města a pracovníky magistrátu, aby se studie zpracovala v co
nejkratším termínu a řešení problému, který dlouhodobě trápí občany, se zbytečně neodkládalo.
 

6 Vyjádření komise k žádostem od odborů MMOl

7 Nové požadavky

1 Zpřístupnění hřiště u školy na ulici Táboritů 25

Na podkladě žádostí obyvatel jsme se věnovali zjištění důvodu, proč je toto hřiště na rozdíl od jiných obdobných
ve městě pro obyvatele, zvláště o prázdninách, uzavřeno. Tato "Základní a střední škola" škola je odloučeným
pracovištěm "SŠ, ZŠ a MŠ prof. V. Vejdovského Olomouc - Hejčín" a zřizovatelem je Olomoucký kraj. Dne 11.
9. 2023 předsedu KMČ přijal ředitel PaedDr. Mgr. Dan Blaha a po projednání nám byly za strany školy zaslány
podmínky, za kterých by bylo možno hřiště otevřít veřejnosti: 
1. oplotit hřiště tak, aby bylo zcela odděleno od areálu školy
2. vybudovat sociální zařízení pro uživatele hřiště
3. zajistit správce hřiště
4. vybudovat zázemí pro správce hřiště
Jedná se investice, které je nutno projednat se zřizovatelem. Obracíme se na vedení města s žádostí o podporu
v této věci. Žádáme návrh postupu, kdo by měl být kompetentní v této věci s krajem jednat a jakou formou se
mohou KMČ a občané Bělidel v této věci angažovat.

2 Termíny podzimní seče a úklidu listí

Na základě požadavků občanů se dotazujeme, jakým způsobem je termínově organizovaná poslední seč před
zimou a úklid spadaného listí. V loňském roce byla provedena seč relativně brzo a tráva ještě dál rostla. Listí
spadlo také později, než jiné roky a nedošlo v naší městské části k jeho úklidu. Nyní znečisťuje cesty a jeho
pozůstatky nebezpečně kloužou. Na to navazuje dotaz, zda a kdy je plánován úklid cest po zimě.
Jeví se nám jako žádoucí, aby smluvní vztahy s externími firmami, které jsou na tyto činnosti najímány, co
možná nejvíce zohledňovaly termíny ve vztahu ke skutečným aktuálním klimatickým podmínkám.

3 Uzavírání cyklostezky při zvýšené hladiny Bystřice

Na základě aktuální zkušenosti se obracíme na kompetentní pracovníky magistrátu s žádostí o informaci, kdo je
zodpovědný za uzavírání cyklostezky pod mostem na Hodolanské ulici při zvýšené hladině řeky. Při nedávné
zvýšené hladině byla cyklostezka uzavřena pouze ze strany ulice U Ambulatoria a od Lermontovovy ulice
nikoliv. Požadujeme, aby uzavírka byla označena z obou stran, v případě od ulice Lermontovovy již u lávky
(L09, "Tosácká lávka") mezi ulicemi Lermontovou a Prokopa Holého.

4 Zvýšení kapacity nádob pro sběr nápojových kartonů (TetraPack)

V naší městské části dochází v poslední době kapacita nádob na sběr nápojových kartonů (TetraPack) na
většině sběrných míst. Nádoby jsou často přeplněné a obaly znečisťují okolí. Žádáme dodat větší kontejnery
nebo provádět častější vývoz.

5 Kluzké plechy na lávce

Nedávno zrekonstruovaná lávka přes Bystřici (L09, "Tosácká lávka") mezi ulicemi Lermontovova a Prokopa
Holého je v místě dilatace na pochůzí ploše opatřena hladkým plechem. Ten je za mokra velmi kluzký a vzniká
zde nebezpečí úrazu. 
Žádáme město a by s majitelem lávky projednalo opatření pro zvýšeni bezpečnosti, například aplikací
protiskluzných nalepovacích pásů.



6 Měření rychlosti na ulici Roháče z Dubé

Z důvodu přetrvávajících stížností na neukázněné řidiče, projíždějící zvýšenou rychlostí Bělidly, žádáme o
provedení měření rychlosti na ulici Roháče z Dubé, konkrétně v místě domu  287/20,22.

7 Vybudování chodníku na ulici Matěje z Janova

V poslední době dochází výstavbou nových bytů v rámci developerského projektu "Bělidelský dvůr" k výraznému
nárůstu počtu obyvatel v této části města. Na čím dál více frekventované ulici Matěje z Janova není dosud
vybudován mezi ulicemi Na Bojišti a Divišovou chodník. Zvláště naléhavě jej postrádáme mezi ulicemi Na Bojišti
a Beneše Třebízského.
Žádáme o jeho vybudování.

8 Obecné informace

8.1 Hlášení závad
Upozorňujeme občany, že drobné závady týkající se nepořádku, osvětlení, či drobných závad je v rámci
urychlení řešení vhodné hlásit přímo na:

Webové stránky TSMO https://www.tsmo.cz/hlaseni-zavad/
Speciální stránka města https://hlaseni.olomouc.eu
Mobilní aplikace města "Moje Olomouc"
V případě výskytu zápachu volat 731 405 265, havarijní službu Českéinspekce životního prostředí 

8.2 Ukončení komise
Předseda ukončil jednání v 19.22 hod. Příští jednání KMČ se bude konat ve středu 7. února 2024 od 17.30 v
zasedací místnosti Klubu seniorů na ulici Jiráskova 9.

III. SCHVÁLENÍ ZÁPISU č. 1 / 2024

Datum schválení zápisu: 05. 01. 2024 Předseda/předsedkyně KMČ:
Lubič Martin, akad. soch.

Zapsal/a:
Lubič Martin, akad. soch.

Ověřil/a:
Stankuš Miloslav, Ing.


